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Foaie  duminicală  a parohiei “Învierea Domnului ”, cartierul Dacia, Iaşi                    

 

 De ce pruncul Hristos a fost trimis în Egipt? Textul face referire 

clară la acest lucru: trebuia să se împlinească ceea ce Dumnezeu a zis 

prin profet: Din Egipt am chemat pe Fiul Meu (Osea 11, 1). De aici 

înainte, putem vedea că nădejdea mântuirii este descoperită lumii 

întregi. Babilonul şi Egiptul reprezintă lumea întreagă. Chiar dacă ele 

au fost înghiţite de nelegiuire, Dumnezeu a făcut cunoscut faptul că 

dorea să le corecteze şi să le schimbe. Dumnezeu a dorit ca întreaga 

lume să aştepte însutitele Sale daruri. Aşadar, a chemat din Babilon 

pe cei înţelepţi şi a trimis Sfânta Familie în Egipt. Am fost avertizaţi 

de la început să fim atenţi la ispite şi comploturi și le observăm încă 

de când a venit în scutece. Deci vezi încă de la naşterea Domnului 

Iisus un tiran furios care se împotriveşte, o familie care fuge şi o 

plecare dincolo de hotar. Deoarece nu a fost vorba despre vreo 

fărădelege pentru care familia Sa a fost exilată. 

Şi tu, dacă ai probleme şi suferi numeroase încercări, nu trebuie 

să te tulburi. Să nu te aştepţi să fii răsplătit sau încoronat imediat  

pentru necazurile tale. Ci mai vârtos să ţii în minte exemplul suferinţei îndelungate a Maicii 

Pruncului, suportându-le pe toate cu nobleţe, ştiind că asemenea viaţă în pribegie este potrivită cu 

orânduirea lucrurilor duhovniceşti. Tu împărtăşeşti aceeaşi muncă nevoitoare pe care Fecioara 

Maria însăşi a gustat-o. Acelaşi lucru l-au făcut şi magii. Şi Fecioara Maria, şi magii doreau să se 

retragă în taină în rolul smerit al pribeagului. (Credincioşii sunt învăţaţi să ţină minte, în mijlocul 

ispitelor şi smintelilor, fuga Sfintei Familii în Egipt şi întoarcerea magilor pe alt drum – n.tr.) 

(Sfântul Ioan Gură de Aur, Evanghelia după Matei, Omilia 8, 2) 

Sfintei Fecioare Maria, care nu a trecut niciodată dincolo de pragul casei sale, i-a fost poruncit 

să sufere această încercare pentru binele binecuvântatei naşteri şi pentru neîncetatul ei urcuş 

duhovnicesc. Nu este copleşitor? Pe când Palestina complotează şi încearcă să ducă la capăt o 

conspiraţie împotriva lui Iisus, Egiptul este cel care Îl primeşte şi Îl protejează pe Cel pentru care 

sunt planificate comploturile! Aceasta este amintită de Patriarhul Iacob, care de asemenea a 

căutat ajutor în Egipt (Facerea 45, 25 - 46, 7), anticipând venirea Domnului nostru în acest 

pământ. 

 

 

 

Sf.Ioan Gură de Aur,  

icoană 


